
Europa – Priča uspjeha? 
 
Dragi slušatelji i drage slušateljice! 

Poštovani žiri! 

 

Što vam je na umu kad čujete riječ «Europa»? Neki misle na ekonomsku silu, na 

zajednicu, na mirovni projekt. Drugi vide birokraciju, oduzimanje suverenosti 

pojedinih država i gospodarsku nejednakost od zapada do istoka, od sjevera do juga. 

Očito je Europa veoma opsežna tema o kojoj nije uvijek lako raspravljati. Povrh toga 

je još složenije naći jednosmislenu temu. No, po mojem mišljenju, jedna ideologija je 

zaslužila da se više naglasi njezina važnosti. Ja, naime, tvrdim da bismo morali 

cijeniti Europu i uz to naš cjelokupni položaj u svijetu. 

 

Na početku vas želim, dragi slušatelji i slušateljice, obavijestiti da ne želim Europsku 

uniju niti kritizirati, niti idealizirati. Europa ima svoje probleme kao i nebo zvijezde. 

Korupcija, financijske krize te valovi izbjeglica koji bježe prema našem kontinentu 

nisu jedini razlozi zbog kojih je naše stanovništvo, možda čak iz opravdanih razloga, 

uspaničeno. Radi toga se kod nas stvara histerija zbog koje neki građani odbijaju, pa 

čak djelimice i ignoriraju europsku ideju. Umjesto da budemo zajednički zastupljeni 

kao Europljani u svijetu, odlučili smo se ograničiti od susjednih država malim, ali ipak 

značajnim koracima. Može se, na primjer, navesti pomoć, to jest dječji doplatak koji 

se za radnike iz drugih zemalja Europske unije prilagođava nivou zarade u državama 

njihova podrijetla. Dakle, smanjuje se ovaj prihod u većini slučajeva. Možda i vi 

promatrate ovaj postupak racionalnim i logičnim, ali ja mislim da se ovdje europska 

ideja solidarnosti ne cijeni i ne razumije. 

 

Solidarnost je - pored mira, sloge i međusobnog razumijevanja - jedan od stupova 

naše Unije koji našem blagostanju daje snažnu podršku. Osnivanjem Europske unije 

doživljavamo najduži period mira na našem području u novom vijeku. Moja 

generacija ima teoretski i praktično najveću slobodu i pristup putovanjima širom 

Europe koji su poznati dosada. Ovdje, dakle, vidimo mogućnosti i stabilnost koje 

ponekad nismo svjesni.  

 

Time će možda neki ljudi, koji razmišljaju o temi Europske unije, reći: „Europska 

Unija je u osnovi fantastična namjera, ideja i vizija koja je nažalost loše izvedena. 

Kako podupirati političke institucije u kojima nemamo kao građani pravo na 

suodlučivanje, no zato ih imaju lobisti previše? Od kakve mi je koristi što su europske 

tvrtke efikasnije i uspješnije, ako ja jedva ili uopće ništa ne primjećujem na plaći?“  

Uviđam da ima puno nejednakosti kao i nepravde koje moramo kao takozvani 

proleteri trpjeti. Nova vlada svjedoči na poseban način da ljudi žude za promjenom. 

Samo što je ta promjena, jednostavno, kriva. Nije problem u EU, nego u onima koji 

izrabljuju EU za svoje egoistične ciljeve, ali također i u nama koji ne pokušavamo 

riješiti pravi problem u našem sustavu.  

 



Zamolio sam vas, drago slušateljstvo, da cijenimo prednosti i dobre strane naše 

Europe, ali ipak nema smisla gurnuti nedostatke društva na stranu. Želja mi je da se 

zalažemo za bolju Uniju, razvijajući bolju svijest o našem kontinentu. Ako želimo 

postići da Europa bude «priča uspjeha» onda to ne mora značiti da trebamo 

najizvrsniju privredu. U suštini, Europa za mene treba biti zajednica koja se brine za 

čovjeka i kvalitetan život za svakoga. Zbog toga tražim od vas: «Nemojte živjeti u 

svom malom mikrokozmu, nego se otvorite, posudite drugomu pažljivo uho i stvorite 

Europu koju stvarno možemo poželjeti! 

 

Hvala na pažnji! (533 riječi) 
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